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Měsíční glosování

PŘEŽIJEME? Jedinečná putovní výstava Udržitelnost a civilizace má být na jihlavském Masarykově náměstí k vidění do 
11. února. Na 39 solárně nasvícených panelech poukazuje na největší světové problémy a na možnost jejich řešení. Autory 
výstavy jsou egyptolog Miroslav Bárta, hydrolog Bohumír Janský, sociální geografka Eva Janská a podnikatel Marek Novák. 
 Foto: Pavel Bajer

Rok 2024 je rokem přestupným a 
měsíc únor má tedy výjimečně 29 
dní.

Právě 29. února slaví svůj svátek 
Horymír. Toto jméno u nás v Čes-

Horymír slaví opět po čtyřech letech
ku není úplně běžné. Těžko říct, 
zda je to proto, že se v kalendář 
objeví pouze jed-
nou za čtyři roky, 
nebo proto, že pat-
ří mezi staročeská 
jména. 

V posledních le-
tech není na jihlavské matrice evi-
dováno žádné miminko, které by 
rodiče pojmenovali tímto jménem.

Jeden se však v Jihlavě s tím-
to jménem vyskytuje. Znáte ho? 
pokud ano, tak nepropásněte pří-
ležitost mu popřát. Další možnost 

budete mít zase až za čtyři roky, 
v roce 2028. 

A jak je to s datem 
narození 29. února? 
Poslední přestupný 
rok byl v roce 2020 
a v Jihlavě se teh-
dy nenarodilo žád-

né miminko, v letech 2012 a 2016 a 
2012 se narodilo shodně pět mimi-
nek. Zda nějaký novorozenec bude 
mít v rodném listě datum narození 
29. února 2024, to se ještě musíme 
nechat překvapit. -vd-

Máme tu opět  

přestupný rok

� S tím ledovým hřištěm v Hoso-
vě si to všichni dotyční trochu zava-
řili. Nejdřív tam místní zbudují ně-
co bez optání, pak to radnice zakáže, 
aby to povolila o den dva později. 
Navenek to nepůsobí úplně promyš-
leně. 

� Z obrovské stavby Horácké 
multifunkční arény vyjíždějí co 
chvilku náklaďáky obalené bah-
nem. Nutno přiznat, že stavaři 
vozovku takřka stále uklízejí. O pár 
desítek metrů dál však někdo jiný 
staví ve vnitrobloku za DIODem 
a tam bahno z jejich náklaďáků 
na silnici vesele zůstává (alespoň 
v pátek 26. 1.). 

� Muzejní kavárna se uvnitř hod-
ně proměnila. Změnu lze jen pochvá-
lit, stejně jako výstavu překrásných 
obrazů koček, které namalovala Eva 
Dolejšová z Pelhřimova.  

� Radnice zvažuje vybudová-
ní holubníku. Zlí jazykové tvrdí, že 
holubník už dávno má.  

� Výstava o udržitelném životě 
na zeměkouli, která je umístěná na 
panelech na Masarykově náměstí, je 
opravdu velmi povedená a lze ji jen 
doporučit. To, co se tam dozvíme, 
však často není nic moc povzbuzují-
cí. A ještě to musíme číst uprostřed 
zimy a mrazu. 

� Protože jsme to minule nestihli, 
oceňujeme také mimořádně rychlou 
opravu nafukovačky (tenisové haly), 
která těsně před koncem loňského 
roku nevydržela nápor sněhu a spad-
la. Během pár dnů tam už lidé s rake-
tami zase běhali.  -pk-


